
Rada starostov mesta Košice 

 

Zápisnica 

zo 48. rokovania Rady starostov v Košiciach dňa 15. 4. 2010 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

V súlade s Rokovacím poriadkom Rady starostov v Košiciach, rokovanie viedol 

JUDr. Jaroslav Hlinka, na základe písomného poverenia predsedu Rady starostov 

Daniela Rusnáka. 

V úvode rokovania bola prítomná nadpolovičná účasť členov, preto bola Rada 

starostov uznášania schopná. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Uviedol, že program rokovania je daný v pozvánke 

a vyzval prítomných o možnosť doplnenia bodov. Nakoľko nikto nepožadoval 

doplnenie bodov, dal hlasovať o programe rokovania, tak ako bol uvedený 

v pozvánke. 

 

Hlasovanie č. 1: za: 13, proti: -, zdržal sa: - 

 

 

 Overovatelia zápisnice:  JUDr. Andrea Takáčová 

  JUDr. Ján Gabštúr 

 

*   *   * 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Vyzval všetkých prítomných, aby sa minútou ticha 

uctila pamiatka obetí leteckej havárie, ktorá zastihla poľský národ. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 1/ Hodnotiaca správa programového rozpočtu a Záverečný účet mesta 

Košice za rok 2009 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Privítal zástupcu riaditeľa Magistrátu mesta Košice 

p. Ing. Dlhého a otvoril k tomuto bodu rozpravu. Nakoľko sa do rozpravy nikto 

neprihlásil, rozpravu uzavrel a skonštatoval, že Rada starostov sa k hlasovaniu 

odporúčacieho uznesenia vráti neskôr. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 2/ Návrh na 1. zmenu programového rozpočtu mesta Košice na rok 2010 
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p. Hlinka, poverený predseda RS: Uviedol, že po preštudovaní predloženého materiálu 

sa jedná o pôvodný, nezmenený návrh uznesenia. Skonštatoval, že na poslednom 

rokovaní Rady starostov koncom marca, bola vznesená požiadavka, aby vzniklo 

uznesenie, ktoré požadovalo, doplnenie konkrétnej požiadavky z Rady starostov, 

aby sa opätovne prerokovali a aby sa v tejto veci zvolalo mimoriadne mestské 

zastupiteľstve. Tieto požiadavky sú zrealizované a sú zahrnuté v  návrhu na 

uznesenie v rámci 2. úpravy programového rozpočtu mesta Košice na rok 2010. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Uviedol, že v jednej časti uznesenia sa 

hovorilo o tom, že Rada starostov žiada p. primátora, aby bolo zvolané 

mimoriadne rokovanie mestského zastupiteľstva do 31. marca 2010. Opýtal sa 

zástupcu riaditeľa MMK, či po odbornej stránke bránilo niečo tomu, aby sa 

mimoriadne zastupiteľstvo zvolalo. 

 

p. Takáčová, starostka MČ Košice – Sever: Uviedla, že jej v predloženom znení chýba 

rozčlenenie roka 2009, aby to bolo jasne uvedené, že ide o peniaze za rok 2009 

z balíka úradu vlády a tak sa baviť o roku 2010, nakoľko búdu takisto podielová 

dane. Opýtala sa, či sa vôbec neráta, aby mestské časti z toho niečo dostali. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Vstúpil do rozpravy a doplnil, že v tejto zmene sa 

o peniazoch z roku 2009 exaktne nehovorí, pretože je to premietnuté v 2. zmene 

programového rozpočtu mesta Košice. 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Uviedol, že ohľadom termínu prerokovania nových 

požiadaviek z Rady starostov, sa p. primátor rozhodol po možných konzultáciách 

s poslaneckými klubmi rokovať o tom v riadnom termíne zasadnutia mestského 

zastupiteľstva. Bližšie dôvody tohto rozhodnutia mu neboli známe. Objasnil, že 

tento bod, bude prerokovaný ako samostatný bod na rokovaní mestského 

zastupiteľstva v pôvodnom znení. Návrh Rady starostov bude daný v 2. zmene 

programového rozpočtu mesta Košice, ako pozmeňujúci návrh, o ktorom sa bude 

hlasovať na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva. Rozčlenenie financií 

na rok 2009 a 2010 takto exaktne, ani nie je možné. Ide o mesto, ktoré vystupuje 

v zúčtovacom vzťahu k ministerstvu financií. Zásadne tieto príjmy sú príjmom 

rozpočtu mesta, potom mechanizmami ako ich pozná zákon a Štatút mesta 

Košice sa transferujú na mestské časti. Nie je možné hľadať priamy súvis, 

nakoľko nie je možné to priamo dať. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS – Skonštatoval, že je to celé v rukách najbližšieho 

mestského zastupiteľstva a požiadavke z Rady starostov je vyhovené tým, že 

bude daný pozmeňujúci návrh. Uviedol, že rozhodnutie p. primátora si Rada 

starostov berie na vedomie. Skonštatoval, že dôležité je to, že sa tá požiadavka 

nestratila a uznesenie z Rady starostov sa akceptuje a je dopracovaná 

v pozmeňujúcom návrhu. 

 

p. Mutafov, starosta MČ Košice – Západ: Pripomienkoval, že p. primátor 

pravdepodobne rokoval iba so zástupcami KDH a SDKÚ. 



3 

 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Ukončil k tomuto bodu rozpravu a skonštatoval, že 

k uzneseniu sa vrátia až po prerokovaní bodu č. 3/ Návrhu na 2. zmenu 

programového rozpočtu mesta Košice. 

 

*   *   * 

Bod č. 3/ Návrhu na 2. zmenu programového rozpočtu mesta Košice na rok 2010 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: V rámci predloženého návrhu na uznesenie 

skonštatoval, že najväčšiu pozornosť budú venovať transferom. Konkrétne 

o transfer v rámci verejnej správy zo štátneho rozpočtu na zariadenia sociálnych 

služieb, z toho pre zariadenia opatrovateľských služieb mestských časti – Sever, 

Západ, Juh a Dargovských hrdinov. Uviedol, že celková suma je stanovená na 

1.244.877 €. Ďalšou dôležitou časťou o ktorú je zo strany starostov záujem, je 

Program 7: Služby občanom, podprogram 6: mestské časti, kde sa navrhuje 

navýšenie o + 1.750.062 €, členený na bežné výdavky a kapitálové výdavky. Tu 

má každá mestská časť istý podiel, ktorý by mala dostať. Malé mestské časti 

43.152 €, veľké mestské časti 66.388 €, ako účelové finančné prostriedky na 

bežné výdavky, ale pri opatreniach v rámci hospodárskej krízy, je možné tieto 

prostriedky čerpať aj na kapitálové výdavky.  

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Reagoval na pripomienku p. starostky MČ – Sever, 

ohľadom štátnej dotácie a vývoja príjmov podielových daní. Dotácia, ktorá prišla 

v decembri 2009 vo výške 5.035.000 €, zásade v plnej miere veľmi prispela 

k tomu, že mesto hospodárilo ako hospodárilo, a malo prebytok, taký, aký bol 

uvedený v Hodnotiacej správe a Záverečnom účte mesta Košice. Odporúčania aj 

boli také, aby si mestá rezervovali financie, pretože je to možné vidieť, že mesto 

z hľadiska príjmov je na tom horšie, ako v roku 2009 a aj ten vývoj ukazuje 

a svedčia o tom aj najnovšie prognózy, že možno očakávať ešte prepad oproti 

týmto prognózovaným príjmom. Uviedol, že je potrebné byť opatrný ku vzťahu 

hospodárenia a je jednoducho potrebný zodpovedný prístup. Čo sa týka 

sľubovaných dotácií, ktoré by mali byť poskytnuté pre rok 2010 uviedol, že 

zatiaľ nedošlo k uvoľneniu týchto prostriedkov a aj na Rade ZMOS, ktorého sa 

zúčastnil aj starosta p. Hlinka, sa uskutočnili rušné debaty. Zatiaľ sa predpokladá 

len uvoľnenie časti týchto prostriedkov, ktoré boli prisľúbené a nie je jasná ani 

výška sumy. V tejto chvíli, to nie je možné považovať za istotu, že to mestám 

a obciam bude poskytnuté. Na základe toho uviedol, že v prípade, ak tie peniaze 

budú mestu poskytnuté, tak budú mať charakter rezervy, kvôli vyššie 

spomenutému možnému výpadku - prepadu. Mesto už nechce v tomto roku 

obmedzovať podiel pre mestské časti. Ak by aj došlo k výpadku podielových 

daní, pokiaľ by samozrejme nebol mohutný, už by sa neobmedzovali mestské 

časti, ale znášal by to rozpočet mesta. Uviedol, že predkladaný návrh vychádza aj 

z toho, že ako aj p. primátor naznačoval a verejne dal prístup, to uznesenie, ktoré 

bolo prijaté pri schvaľovaní rozpočtu na návrh predsedu Rady starostov 

mestským zastupiteľstvom plní v tom, že sú poskytnuté účelové transfery, tak 

ako v roku 2009, a to pre malé mestské časti 43.152 € a veľké mestské časti 
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66.388 €. Naviac, podľa pripravenosti jednotlivých projektov a podľa 

primátorovho zváženia, sa predkladá návrh aj na dodatočné účelové transfery pre 

jednotlivé mestské časti, ktoré sú uvedené v uznesení. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Potvrdil, že sa zúčastnil rokovania Rady ZMOS, kde 

sa spomínala finančná dotácia pre mestá a obce. Zúčastnili sa ho aj finančný 

odborníci, ktorí potvrdili, že výber daní v rámci štátu je slabý a preto je prognóza 

taká,  že sa určite očakáva pokles aj v ďalšom mesiaci a možno aj v máji. Každý 

počíta, že ekonomika ožije a preto sú prísľuby nato, aby sa tie výpadky 

eliminovali pre mestá a obce a možno sa takýto balík financií zo štátnych rezerv 

poskytne posledný krát. Samozrejme podlieha to ďalším schvaľovaniam vlády, 

ktoré by mali byť v najbližších dňoch a ak by to vyšlo, tak budeme radi, pretože 

aj mesto Košice by z toho niečo malo mať. Neoficiálne sa hovorí o čiastke 33 

alebo 40 mil. € pre mestá a obce na Slovensku. Vysvetlil to jednoducho, že treba 

počítať, že možnože v máji bude zle, tak z tých peňazí, ktoré by boli uvoľnené 

z rezervy sa čiastočne môžu výpadky pokryť. Zatiaľ ale nič nebolo schválené. Na 

základe vyššie spomenutých a vysvetlených záležitosti otvoril k tomuto bodu 

rozpravu. 

 

p.Mutafov, starosta MČ Košice – Západ: Uviedol, že 2. zmena programového 

rozpočtu opätovne nedáva peniaze na detské ihriská. V médiách bola uvedená 

správa o rušení detských ihrísk. Skonštatoval, že je to náročný proces jak 

technický tak finančný. Prevádzku detských ihrísk spravuje Správa mestskej 

zelene v Košiciach (SMsZ) na základe toho, že ich o to požiadame. Nakoľko ale 

mesto neposkytne SMsZ financie, opýtal sa, prečo mesto má takýto podnik. Je 

toho názoru a osvedčil si to aj na nedávnej návšteve v meste Ostrava, ktorá nemá 

centrálny podnik mestskej zelene, ale každá mestská časť má starostlivosť 

o kosenie, respektíve o detské ihriská. Je toho názoru, že by bolo vhodné mať 

centrálny užší orgán, ktorý by dendrologicky druhy drevín riešil, ale ak nie sú 

peniaze a je potrebné všetko riešiť, tak ide o nekonečný kolotoč.  

 Informoval prítomných, že doručil na MMK projekt ohľadom zariadenia 

opatrovateľskej služby na Laboreckej, pre ktorý museli byť poskytnuté priestory 

MŠ Muškátovej. Ide o veľmi pozitívny projekt, ktorý ale vyžaduje náhradné 

priestory pre kluby dôchodcov a materské centrá, ktoré tam sídlia. Ak sa 

vstupovalo do projektu v roku 2008, tak bolo uvedené, že MŠ Muškátová bude 

iba náhradným priestorom. Dnes je na strane č. 6 uvedené, že do priestorov 

bývalej materskej škôlky budú umiestnené Strediská služieb škole. V mestskej 

časti Západ sú požiadavky na ďalšie nové škôlky, nakoľko kapacitne už 

existujúce nepostačujú. Informoval prítomných, že v danej chvíli nie je kam 

umiestniť kluby dôchodcov a materské centrá. 

Ďalej reagoval, že v návrhu na uznesenie sú uvedené projekty iných mestských 

časti, ale mestská časť Západ nemá poskytnuté finančné prostriedky na žiadny 

projekt, hoci ich na magistrát doručila niekoľko. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Skonštatoval, že sa našli ďalšie finančné 

zdroje, ktoré primátor a vedenie mesta navrhuje vzhľadom na dôležitosť 
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a potreby obyvateľov mesta a to na rekonštrukciu a modernizáciu majetku 

v uvedených jednotlivých mestských častiach . Uviedol, že v danom čase si 

pamätá, kedy p. primátor navštevoval jednotlivé mestské časti a pýtal sa, čo je 

z pohľadu mesta a mestskej časti Krásna a iných mestských častiach 

najdôležitejšie. V tom čase zadefinoval rekonštrukciu námestia, kde je mesto 

správcom, vlastníkom a všetkým možným. Ku dnešnému dňu sa neudialo nič, 

a vzhľadom k tomu, že ide o investíciu v centre Krásnej, ktorú urobila mestská 

časť za 6 mil. korún za mesto, uviedol, že je nemilo prekvapený, ako sa dajú 

nájsť zdroje na ďalšie dôležité projekty. Dal za pravdu p. Mutafovovi, že nikto 

z vedenia mesta nezisťoval potreby jednotlivej mestskej časti a peniaze sa 

kamarátsky prerozdelili. Uviedol, že sa hlasovania k navrhovanému uzneseniu 

zdrží, pretože  nebude navrhovať komu ubrať, komu pridať.  

 

p. Takáčová, starostka MČ Košice – Sever: Je toho názoru, že vždy sa dalo dohodnúť 

a preto je potrebné schváliť konkrétny kľúč, pretože každý potrebuje financie. 

Považuje to tiež za nie spravodlivé niekomu dať a niekoho vynechať. Uviedla, že 

by bolo konečne vhodné posudzovať objektívne, nie na základe kamarátstva 

a politického zázemia. Je potrebné spoločne s mestom poskytovať služby. 

Navrhuje, aby sa suma proporcionálne rozdelila a aby sa spoločne dohodli na 

základe akého kľúča, pretože všetci potrebujeme financie. Pretože v prvom rade 

ide o občana, ktorý nerozdeľuje či ide o mesto, alebo o mestskú časť. Navrhuje, 

aby sa suma poskytnutých financií spočítala a prerozdelila na 22 mestských časti, 

alebo kľúčom veľká a malá mestská časť, podľa toho zvážiť, čo môže kto urobiť, 

prípadne si peniaze doložiť. Je toho názoru, že takto to bude spravodlivé. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Poďakovala za slovo a povedala, že tiež je 

toho názoru, že občan nežije na magistráte, ale v príslušnej mestskej časti, takže 

ak sú na ceste výtlky, alebo sú nedokončené veci, tak z pohľadu občana sa to 

rieši v mestskej časti. Reagovala na starostku p. Takáčovú, že kľúč ohľadom 

prerozdelenia peňazí už bol zo strany rady daný uznesením, tak nevidí dôvod, 

aby sa to menilo, hlavne aby to za starostov menili iní.  

 

p. Hlinka, poverený predseda RS – Zdôraznil, že kľúč, ktorý bol daný už v minulosti 

zo strany starostov je potrebne zadefinovať aj do uznesenia, ktoré by sa malo na 

dnešnom rokovaní prijať. Opýtal sa p. Birošovej, či hovorila o kapitálových, 

alebo bežných výdavkoch, pretože čo sa týka bežných výdavkov je suma jasná, 

a to pre veľké mestské časti po 2,0 mil. korún a malé mestské časti po 1,3 mil. 

korún. Skonštatoval, že tie sumy sú krátené na základe došlých peňazí zo 

štátneho rozpočtu. Zo svojho pohľadu to takto pochopil a obrátil sa s otázkou na 

p. Dlhého, na ktorú požadovali starostovia odpoveď a vysvetlenie,  prečo nieje tá 

suma, ktorá bola v minulom roku.  

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Na spôsob rozdelenia finančných prostriedkov, 

ktoré navrhuje Rada starostov, sú vyčlenené presne tie prostriedky, ako minulého 

roku. Čiže v minulom roku bol kľúč pre veľké mestské časti 66 tis. euro a 43 tis. 
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euro pre malé mestské časti. Táto suma je daná aj v tomto roku a táto suma sa už 

deliť nebude.  

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Reagoval na výstup p. Dlhého a prítomných utvrdil, 

že sumy, ktoré vyslovil p. Dlhý sú sumami bežných výdavkov, ktoré sú 

v poriadku a požiadal prítomných, aby nechali dohovoriť p. Dlhého. 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Ešte raz zdôraznil, že kľúč, ktorý bol už navrhnutý 

radou starostov v minulom roku, p. primátor aj v tomto roku dodržal a tieto 

finančné prostriedky pre mestské časti sa budú transferovať. Tá ďalšia, zvyšná 

suma predstavuje extra prostriedky, ktoré navrhuje primátor dať mestským 

častiam, čo bolo z jeho strany aj na mestskej rade zdôvodnené tým, že malé 

mestské časti majú menej možností rekonštruovať tú základnú infraštruktúru, ako 

napr. chodníky, pretože v tých väčších mestských častiach predsa len prichádzajú 

investície, investori, ktorí v rámci svojich projektov prispievajú na rekonštrukciu 

toho najbližšieho okolia, čo v malých mestských častiach sú možnosti 

minimálne. Takto po konzultáciách predložil tento svoj návrh. Ešte raz vysvetlil, 

že kľúč je z minulého roku zachovaný s tým, že mestským častiam, ktoré sú 

uvedené v návrhu na uznesenie pre mestské zastupiteľstvo, budú poskytnuté plus 

extra finančné prostriedky. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Poďakoval za slovo a po prezretí 

predkladaného návrhu rozpočtu bol veľmi potešení, pretože pri rokoch do 

minulosti sa stále pozabúdalo na malé mestské časti, ktoré mali 40 rokov 

stavebnú uzáveru a tým pádom chýba tak potrebná infraštruktúra. Je nesmierne 

rád, že po prípravách projektov, ktoré sú už roky k dispozícií, sa takéto financie 

našli. To že je zhodou okolností volebný rok, to pripúšťa, ale napriek tomu boli 

v minulom roku rovnako dotované aj veľké mestské časti. Po dvoch rokoch 

nárokovania si myslí, že je to dobré, že takéto financie na mestskú časť 

Ťahanovce na opravu chodníkov prídu.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Uviedol, že nikoho nemusí presviedčať, že 

tie chodníky vo svojej mestskej časti potrebuje opraviť, ale zdôraznil, že tu ide 

o jednu vec, a to, že sa žiadna komunikácia z magistrátu neuskutočnila. Nastal 

tak nezáujem, že kto, čo, vo svojej mestskej časti potrebuje. Nechce vedieť, kto 

ako kofinancuje svoje projekty, hoc aj to je dôležité, ale je presvedčený, že štýl 

politiky, ktorý tu je nastavený vo vzťahu k mestským častiam pokračuje ďalej. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Pripomenul, že na sklonku minulého roka, sa tieto 

požiadavky dávali a keď sa tvoril rozpočet mesta boli predložené. Tým pádom 

ich možno treba len oprášiť, alebo si ich lepšie všimnúť. Určitá komunikácia tu 

bola a dal možno za pravdu, že nie na každého sa v každom roku dostane.  

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Poďakoval za tú myšlienku, že ktosi myslí 

aj na malé mestské časti a dal za pravdu starostovi Ťahanoviec, že tá stavebná 

uzávera tu roky bola. Tiež potrebuje vo svojej mestskej časti dokončiť časť 
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chodníkov zo svojich zdrojov. Vyjadril svoj názor ohľadom detských ihrísk, 

o ktorých aj čítal v médiách. Navrhuje, aby tých ihrísk nebolo zbytočne veľa a je 

potrebné mať ich iba toľko, koľko sa dajú zvládnuť, pretože si všimol to, že aj na 

KVP sú ihriská, ale sú veľmi málo využité. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Uzavrel rozpravu k bodu č. 3 a požiadal, ak je 

pozmeňujúci návrh, aby ho predložili. Nakoľko sa nič nezmenilo, tak návrh na 

uznesenie znel: Rada starostov v Košiciach odporúča 2. úpravu rozpočtu mesta 

Košice na rok 2010 v zmysle predloženého návrhu prerokovať a schváliť 

mestskému zastupiteľstvu.  

 

Hlasovanie č. 2: za: 10, proti: 1, zdržal sa: 3 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie nebolo prijaté, pretože v 

zmysle § 6, bod 5 Rokovacieho poriadku Rady starostov v Košiciach je potrebný 

súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých jej členov. 

 

*   *   * 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS:  V rokovaní sa vrátil k bodu č. 2, aby sa uskutočnilo 

hlasovanie k uzneseniu, ktoré bolo navrhované k 1. úprave rozpočtu mesta 

Košice na rok 2010. Nakoľko nastala diskusia, požiadal o vysvetlenie p. Dlhého, 

ako je myslený návrh uznesenia. 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK: Nakoľko nie je dobre formulovaný zákon o meste 

Košice, je preto potrebná novelizácia v tom bode, kde sa dávajú oprávnenia, 

alebo tam kde je právomoc Rady starostov k tomu takzvanému „veto“. Ide totiž 

o to, že nie sú správne určené lehoty, nakoľko tam nastáva kolízia zákonov 

o meste Košice so zákonom o obecnom zriadení, ktorý hovorí, kedy sú uznesenia 

platné a účinné. To prvé uznesenie, ktoré bolo prijaté a pán primátor ho podpísal 

nadobudlo účinnosť a v danej chvíli, ak by sme ho nezrušili (uznesenie z februára 

2010), tak by boli dve uznesenia zo zastupiteľstva v tej istej veci a preto sa musí 

to prvé zrušiť a opätovne ho schváliť. Nakoľko Rada starostov v Košiciach je 

orgán, ktorá má kompetencie, tak vedenie mesta išlo v duchu toho zákona, čiže 

rešpektovalo požiadavky Rady starostov, tak sa to nastavilo takto. Možno, ak by 

vedenie mesta postupovalo striktne a formálne podľa zákona, tak by možno to 

veto ani nedalo prerokovať.  

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Po vysvetlení navrhované uznesenia, požiadal 

prítomných, aby hlasovali za navrhované uznesenie k bodu č. 2. 

 

Hlasovanie č. 3 k bodu č. 2: za: 15, proti: -, zdržal sa: 1 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že odporúčacie uznesenie z Rady 

starostov bolo schválené potrebnou nadpolovičnou väčšinou všetkých jej členov. 
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*   *   * 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Vyzval prítomných, aby zahlasovali za odporúčacie 

uznesenie k bodu č. 1/ Hodnotiaca správa programového rozpočtu a Záverečný 

účet mesta Košice za rok 2009. 

 

Hlasovanie č. 4 k bodu č. 1: za: 16, proti: -, zdržal sa: - 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že odporúčacie uznesenie z Rady 

starostov k bodu č. 1 bolo schválené jednohlasne a poďakoval p. Dlhému za 

účasť na rokovaní Rady starostov. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 4/ Návrh na doplnenie uzn. MZ č. 914 zo dňa 25. augusta 2009 – 

poskytnutie návratnej finančnej pomoci pre BPMK, s. r. o. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Nakoľko neodzneli žiadne pripomienky dal hlasovať 

o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie č. 5: za: 15, proti: -, zdržal sa: 1 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že odporúčacie uznesenie Rady 

starostov bolo prijaté. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 5/ Návrh zmeny a doplnky ÚPN HSA Košice, lokalita: mestská časť Šaca 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Nakoľko p. starosta Šace nebol prítomný, 

skonštatoval, že k materiálu neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 6/ Založenie a členstvo mesta Košice v organizácií Košice Turizmus 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Vyplýva to z nového zákona o podpore rozvoja 

cestovného ruchu, kde sa očakávajú práve takéto združenia na podporu 

a informovanosť v oblasti cestovného ruchu. Na teraz to bude platiť mesto a plus 

isté príspevky tí, ktorí poskytujú služby v cestovnom ruchu. Je už informovaný, 

že jednania o tom už prebehli a záujem zo strany aktívnych poskytovateľov 

cestovného ruchu v Košiciach o takéto členstvo v združení existuje. Podľa toho 

zákona, ak sa takéto združenie zaeviduje, tak v nasledujúcom roku bude štát 

prispievať na jeho činnosť tiež. To je tá štátna podpora rozvoja cestovného ruchu 

v zmysle nového zákona o cestovnom ruchu a preto odporúčal prítomným, aby sa 
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to posunulo ďalej a skonštatoval, že je to dobrá vec, ktorá už možno mohla byť aj 

skôr. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 7/ Stratégia rozvoja, budovania a využívania siete partnerských miest 

mesta Košice 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že partnerských miest je veľa a nie 

s každým je spolupráca aktívna, ktorú je potrebné možná do budúcna očistiť, 

alebo možno sa jej aj vzdať, aby nebola iba formálna, ak sa dá. Ďalšie 

pripomienky z rady členov neodzneli. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 8/ Návrh na zmenu v Rade školy a školského zariadenia, ktorého 

zriaďovateľom je mesto Košice 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 9/ Návrh na zmenu štatútu Fondu zdravia mesta Košice, n. f. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 10/ Zverenie nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice do správy 

škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 11/ Zverenie nehnuteľností v lokalite Šibená hora do správy SMsZ 

v Košiciach 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

*   *   * 
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Bod č. 12/ Zmena uznesenia MZ č. 481 zo dňa 26. – 27. 6. 2008 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: V krátkosti uviedol, že ide o predĺženie termínu 

úlohy, ktorá vyplynula z uznesenia ohľadne majetkových vecí pre hlavného 

kontrolóra do 31. 12. 2011. Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 13/ Priamy prenájom pozemkov v k.ú. Stredné mesto v areáli pre 

bezdomovcov „Charitného domu sv. Alžbety na Bosákovej ulici“ pre 

Arcidiecéznu charitu Košice 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 14/ Priamy  prenájom pozemkov  v k. ú.  Lorinčík pre Kláštor bosých 

karmelitánov Lorinčík 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 15/ Priamy prenájom pozemkov v k. ú. Jazero pre MČ Košice – Nad 

jazerom 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 16/ Kúpa dokončených investícií (parkoviska a chodníka) od MČ Košice – 

Juh do vlastníctva mesta Košice 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: V krátkosti vysvetlil, že ide o parkovaciu plochu 

v jednom uzavretom areáli vedľa jazykovej školy na Užhorodskej ulici a tento 

materiál bol dohodnutý a schválený Majetkovou komisiou pri mestskom 

zastupiteľstve v Košiciach a mesto Košice má záujem o túto vec. Informoval 

o tom prítomných, z pozície starostu MČ Košice – Juh.  

 

*   *   * 
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Bod č. 17/ Zmena uznesenia MZ v Košiciach č. 809 zo dňa 30.4.2009 o predaji 

nehnuteľnosti v k. ú. Terasa formou dobrovoľnej dražby. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 18/ Odpredaj voľného bytu č. 1 na ul. Jarná 3 v Košiciach formou 

dobrovoľnej dražby 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 19/ Odpredaj nebytového priestoru pre nájomcu Ing. L. P. DEZIN  

na ul. Krakovská 7 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Skonštatoval, že k tomuto bodu neodzneli žiadne 

pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 20/ Odpredaje nehnuteľností v majetku mesta Košice 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS – Informoval prítomných, že tento bod, tak ako 

obvykle sa člení do viacerých podbodov a konkrétne išlo o 19 podbodov. Otvoril 

k týmto konkrétnym prípadom rozpravu. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Prítomným objasnil, že sa jedná o pozemky 

v k. ú. Barca, vrátane oplotenia, chodníkov a zelene, ktoré sú vo vlastníctve 

mesta Košice. Mestská časť požiadala o odkúpenie týchto pozemkov, nakoľko sú 

iba ich správcom tejto lokality, tak im unikajú finančné prostriedky z rôznych 

fondov, na ktoré bežia výzvy. Majú záujem o získanie finančných prostriedkov 

na rekonštrukciu parku za účelom oddychu a relaxu.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany – Prítomných informoval, že aj mestská 

časť Kavečany má záujem o odkúpenie budovy, v ktorom sa nachádza miestny 

úrad a kultúrny dom. Uviedol, že odkupná hodnota je síce 10 €, ale 

z prostriedkov mestskej časti sa do rekonštrukcie tejto budovy investovali veľké 

financie a táto budova bola postavená obyvateľmi v akcii „Z“. Mesto Košice 

môže realizovať prevod vlastníctva majetku v prípadoch hodných osobitného 

zreteľa (napr. pod cenu stanovenú znaleckým posudkom), o ktorých mestské 

zastupiteľstvo rozhodne trojpätinovou väčšinou prítomných poslancov.  
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p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Uviedla, že takýchto prípadov je viac a aj 

v mestskej časti Poľov sa do budovy kultúrneho domu, kde sídli miestny úrad, 

investovalo z vlastných zdrojov sumou vo výške 4 mil. 800 korún. Tiež 

zvažovala o odkúpení budovy na miestnom zastupiteľstve, ale tých 10 % sa jej 

vidí veľa. Prečo za 10 €, keď sa to mohlo predať možno aj len za 1 €. Je toho 

názoru,  že mesto Košice malo urobiť ústupok, nakoľko tieto budovy boli 

postavené v akcii „Z“. Takto to má jeden za 10 €, iný to nemá. Mal by sa tento 

postup ujednotiť, ale vidíme sami, že pravidlá a postoje mesta sú také aké sú 

a dnes máme o tom aj dôkaz. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Uviedol, že do rekonštrukcie kultúrneho 

domu investoval 8 mil. korún a za 2,5 mil. korún ho od mesta odkúpil. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Uzavrel rozpravu k bodom č. 22/1 až č. 22/19. 

Následne dal hlasovať o odporúčacích uzneseniach Rady starostov, k ich 

porokovaniu a schváleniu od bodu č. 5 až po bod č. 22 vrátane podbodov v tom 

znení, ako sú predložené v jednotlivých materiáloch. 

 

Hlasovanie č. 6: za: 16, proti: -, zdržal sa: - 

 

*   *   * 

 

Bod č. 21/ Rôzne 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Poďakoval za slovo a uviedol, že na 

predchádzajúcej Rade starostov, alebo pred dvoma zasadnutiami, bol schválený 

návrh novelizácie pravidiel prenajímania majetku mesta, kvôli výstavbe 

inžinierskych sieti. V tom čase išlo o mestskú časť Krásna. Celý materiál s 

podpismi bol postúpený vedeniu mesta, ale nakoľko sa to neobjavilo v mestskej 

rade, preto požiadal p. Hlinku, pokiaľ bude zastupovať predsedu Rady starostov 

aj na mestskom zastupiteľstve, aby to predniesol, pretože na vedení sa vyššie 

spomínaný materiál zamietol. Rada starostov je podľa zákona o meste Košice aj 

iniciatívnym orgánom, takže môže predložiť návrh na rokovanie mestského 

zastupiteľstva. Je potrebné to odkonzultovať tak, aby poslanci mali možnosť 

o tom rokovať a rozhodnúť o tomto materiáli. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Reagoval, aby takýto návrh predložil niektorý 

z poslancov za Krásnu. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Bol toho názoru, že postup by mal byť ako 

vyššie spomínal, nakoľko Rada starostov je iniciatívnym orgánom a preto by to 

mesto malo zaradiť do programu rokovania.  

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Opýtal sa, či tam bolo uvedené „žiada primátora“? 
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p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Nebolo tam uvedené „žiada“, bol to 

schválený návrh novelizácie a uviedol, že to vie poskytnúť, pretože malo to byť 

priamo zaradené na rokovanie mestského zastupiteľstva. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Sľúbil, že sa touto záležitosťou bude v priebehu 

zajtrajška, alebo budúceho týždňa zaoberať, no požiadal p. Kažimíra, aby mu 

v tejto veci poskytol potrebný materiál. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Uviedol, že nakoľko sa ani posledné 

rokovanie Rady starostov neuskutočnilo následkom nízkej účasti členov, navrhol 

jedno riešenie, ako by sa rokovania mohli urýchliť. Navrhuje predsedovi, že by 

mohol v pozvánke, kde sú uvedené body rokovania, zvýrazniť podľa svojho 

uváženia, ktoré body sú pre rokovanie Rady starostov dôležité. Pretože by sa 

vôbec nemuseli niektoré body, napr. predaje nehnuteľnosti, prerokovávať, 

nakoľko nie je o to záujem. 

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Reagoval, že takáto možnosť už v rámci 

rokovacieho poriadku existuje. Stále na začiatku rokovania predsedajúci dáva 

v zmysle rokovacieho poriadku takúto možnosť, ale ak nikto nevznesie návrhy, 

rokuje sa podľa predloženého programu, tak ako bol uvedený v pozvánke. 

 

p. Mutafov, starosta MČ Košice – Západ: Informoval prítomných, že pred mesiacom 

a pol zaslal primátorovi žiadosť, aby sme si ako mesto a jednotliví starostovia 

sadli k novele zákona o obecnom zriadení v kontexte so zákonom o meste 

Košice. Ku dnešnému dňu sa nič neurobilo. Hovoril to preto, že po preštudovaní 

zistil spolu s p. Orosom, že existujú problémové body, ktoré sa automaticky 

nedajú zahrnúť do novely, pretože všetky tie veci, ktoré v zákone o obecnom 

zriadení boli prijaté, nemusia byť automaticky obsiahnuté v zákone o meste 

Košice, čo môže priniesť veľa racionálneho a upokojujúceho.  

 Ďalej uviedol, že na mestskej rade bol prerokovaný materiál ohľadne predaja 

priestoru pre p. Kalapoša, ktorý je na Hlavnej ulici. Tento materiál na rade prešiel 

aj s istou predajnou sumou, no medzitým sa prijala vyššia ponuka, ako tá, ktorá 

sa schválila u p. Kalapoša. Považuje to za netransparentné. Takúto skúsenosť mal 

aj zo včera, ktorá sa týkala poskytovania služieb ohľadne stravovania na 

magistráte.  

 

p. Hlinka, poverený predseda RS: Mala by byť vyhlásená verejná obchodná súťaž, 

ktorá má istý termín, a po tomto termíne sa do toho nemôže vstupovať, pretože 

ak by sa tak nepostupovalo, boli by sme obvinený zo všetkého možného. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Opýtal sa prítomných, či sledovali futbal 

medzi Žilinou a MFK, pretože v tom čase chcel informovať primátora, že za taký 

výkon by im peniaze ani nedal. Nakoľko si tie peniaze za ten výkon nezaslúžia, 

tak by ich mohol radšej poskytnúť mestským častiam. 
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p. Takáčová, starostka MČ Košice – Sever: Pozvala všetkých prítomných na oslavu 

svojho životného jubilea, ktoré sa bude konať v máji a každého pozve aj 

písomne. 

 

*   *   * 

 

Program rokovania 48. Rady starostov v Košiciach sa vyčerpal. Poverený 

predseda JUDr. Jaroslav Hlinka poďakoval prítomným za účasť a ukončil dnešné 

zasadnutie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        JUDr. Jaroslav Hlinka 

         poverený predseda Rady starostov 
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